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Sednica Gradskog ve}a Novog Pazara 

U bud`etu za 2019.
godinu manje para

Novi Pazar - Odluke o drugom re-
balansu gradskog bud`eta i usvajanju
Nacrta bud`et za narednu godinu,
obele`ile su zasedanje Gradskog ve}a
Novog Pazara. U gradskoj kasi je, ove
godine, ostvaren suficit od skoro 92
miliona dinara. Odlukom o drugom
rebalansu, ta sredstva }e biti usmerena

za izgradnju infrastrukturnih objekata
i pobolj{anje uslova i unapre|enje
obrazovanja,

U odnosu na ovogodi{nji, bud`et za
narednu godinu je manji za ne{to vi{e
od 108 miliona dinara. Slede}e godine
u gradskoj kasi bi trebalo da bude
2.621.000.000. 

Na sednici gradske vlade je re~eno
da je planirani bud`et „realan i eko-
nomski prihvatljiv“. 

Ove godine gradski bud`et je izno-
sio 2.789,327.000 dinara. Obe ove od-
luke na}i }e se na dnevnom redu grad-
skog parlamenta, ~ije zasedanje je za-
kazano za slede}i utorak. S. N. 

O rebalansu i bud`etu 
za 2019. u utorak:
Gradska uprava 
Novog Pazara 
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[ta je sa objektom Vojske na glavnoj prijepoljskoj ulici

Ubrzano propadanje 
zaklju~ane zgrade 

Prijepolje - U zgradu na glavnoj, Valterovoj
ulici, gde je nekada bio Vojni odsek, dugo godi-
na bila je sme{tena Uprava prihoda, odnosno
Poreska uprava. Pre desetak godina ova dr`av-
na slu`ba je preseljena, kako bi se ispraznile pro-
storije. Od tada zgrada je zaklju~ana. Ubrzano
propada. Ovih dana celi komadi maltera sa fa-
sade padaju na trotoar. Da li postaje opasno?

Pri~a o zgradi u centru Prijepolja dugo tra-
je. Jo{ 2011. godine tada{nji predsednik op{ti-
ne Dragoljub Zindovi} obratio se Ministarstvu
odbrane sa zahtevom za ustupanje ove zgrade
op{tini Prijepolje. Usledio je odgovor Mini-
starstva, procedura pokrenuta, ali je pred
Agencijom za restituciju 2013. pokrenut zah-
tev za vra}anje oduzete parcele na kojoj je voj-
ni objekat u Prijepolju. I. H. D.
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LI^NI STAV

Pi{e: Mehmed Slezovi}

Godina
izgubljenih
jubileja 

Vek od zavr{etka Prvog svetskog rata obele`en
je u Parizu op{tom ocenom u doma}oj
javnosti da je Srbija na tom samitu pobednika i
pobe|enih poni`ena mestom koje joj je
dodeljeno na ceremoniji. Neki su rekli da je to
prosto gre{ka u protokolu, a drugi da je to zato
{to je ona izazvala tu veliku ljudsku klanicu. 
U njenoj istorijskoj svesti je to velika pobeda,
nastavljena znatnim teritorijalnim
pro{irivanjem, kao i formiranjem prve
Jugoslavije u kojoj su se prvi put okupili
ju`noslavenski narodi bez tutora sa strane.
Srbija je ovu godi{njicu obele`ila vojnim
manevrima u celoj zemlji, koja nije bila bez
odgovaraju}e simbolike i politi~ke poruke.
Doma}in evropskog okupljanja francuski
predsednik Makron, poslao je poruke
upozorenja pred narastaju}im
nacionalizmima, ksenofobijama i rasizmom sa
kojim se suo~avaju savremena Evropa i svet. 

Ako je stogodi{njica zavr{etka Velikog rata
bila prilika da Evropa pogleda u budu}nost,
podse}anje na vek od formiranja Kraljevine
SHS, potonje Kraljevine Jugoslavije i 75 godina
trajanja Jugoslavije, u na{im lokalnim
koordinatama, bila je prilika za
retrospektivni pogled i
neusagla{ene, dijametralno
suprotne ocene. Da li je to najve}a
gre{ka pobedni~ke Srbije ili kruna
njenih pobeda i istorijskih te`nji?
^ini se da se iz ovih ideolo{kih
premisa sagledava uzrok njenog
potonjeg rasturanja. Ko je ,,ubica’’ te
,,tamnice naroda’’ ili njihovih ,,ostvarenih
istorijskih te`nji’’? Oni koji su bili (ne svojom
voljom) na strani gubitnika ili oni koji su se
na{li na strani pobednika? Ili u drugoj Titovoj
Jugoslaviji koja je postavila druga~ije istorijske
jedna~ine - ko je bio stvarni pobednik, a ko
gubitnik gra|anskog, oslobodila~kog rata ili
socijalisti~ke revolucije? Izme|u nacionalnog i
ideolo{kog uspostavljena je druga~ija relacija
dok se ,,jednom troimenom narodu’’ pridru`ila
grupa ,,novokomponovanih nacija’’, pa je od
jednog nastalo {est jugoslovenskih naroda
plus brojne narodnosti od kojih }e jedna zadati
mnogo problema koji traju do danas. 

Da u socijalisti~koj Jugoslaviji narasta
nacionalizam ukazivali su puno pre njegovog
razornog dejstva, brojni intelektualci. Bio je to
ozbiljan simptom da ne{to nije u redu ili sa
socijalizmom ili sa idejom Jugoslavije ili
njenom politi~kom praksom. Dru{tvo se nije
pokazalo sposobnim da se suo~i sa svojim
problemima. Sumnja je ostala u valjanost
svake od ovih ideja. Ali razorni nacionalizmi 
ne sumnjaju u svojoj slepo}i i agresivnosti. Oni
uvek imaju gotove odgovore u isklju~ivosti i
mr`nji. Danas na period socijalizma mo`emo
gledati kao na jedan kratki istorijski
eksperiment. Ali ideja Jugoslavije nije tako
jednozna~na. U toku 75 godina njenog
postojanja iskristalisale su se mnoge stvari na
problemati~nom Balkanu {to je ina~e istorijski
neznatan period. Mali balkanski narodi su
uprkos velikodr`avnih pretenzija sa strane
formirali svoje dr`ave i o~uvali svoje
nacionalne identitete upravo zahvaljuju}i
jugoslavenskom okviru. Kao jugoslavenski
kulturni prostor postigli su velika dosegnu}a
ne zaostaju}i za drugim velikim nacijama, dok
je Jugoslavija bila zna~ajan politi~ki ~inilac u
dinami~nom 20 veku. Unutarnji etni~ki

dinamizam malih razlika kao da je formirao
dvostruki nacionalni identitet, onaj zajedni~ki -
jugoslovenski, uz onaj posebni nacionalni. 
Ova dihotomija nije prerasla, verovatno nije ni
mogla, u jugoslovenstvo kao nacionalnu
odrednicu, mada je bilo i takvih u znatnom
broju. Danas su takvi izbrisani sa spiskova za
nacionalno izja{njavanje, ali nisam siguran da
je taj ose}aj izbrisan iz njih samih. Postavlja li
ovo pitanje Jugoslavije kao velike ideje,
na`alost takve koja je ostala nerealizovana do
kraja? I da i ne. Da, jer je imala veliku
emancipatorsku ulogu koja je male, istorijski
porobljene narode, okupila u jednu dr`avu
znatnih kapaciteta. Ne, jer ta emancipacija nije
prevazi{la nacionalni okvir, pa time i
nacionalnu dr`avu kao istorijski okvir pred
integracijama koje su se nudile kao regionalne
i evropske. Drugim re~ima, na izbore koji su se
nudili, odgovoreno je istorijskom regresijom.

Danas, suo~ene sa savremenim izazovima,
svaka od jugoslovenskih nacija postavlja
pitanje sopstvene budu}nosti. Za mnoge od
njih ta budu}nost nije vi{e tako izvesna jer se
suo~avaju sa problemima odliva

stanovni{tva, ekonomskog zaostajanja i
kolonijalnog statusa. Kao male

zemlje u globalizovanom poretku
{irih integracija suo~avaju se
marginalizovanim polo`ajem u
kojem se realno suo~avaju i sa

gubljenjem svojih tradicionalnih
pa i kulturnih identiteta. O~ajni~ko,

anahrono pa i iracionalno postavljanje
ovog pitanja deluje u najmanju ruku

histeri~no. Atavizmi koji se uo~avaju samo su
znak da onaj sloj identiteta - jugoslovenski,
nije popunjen drugim prihvatljivim
sadr`ajima. Danas, mo`da sa manje
negativne strasti, mo`emo postaviti pitanje
njegovog bi}a. Da li je to ono ne{to vi{e {to se
dobija od prostog zbiranja pojedina~nih
~inioca ili organski deo bi}a kojeg smo postali
svesni njegovim gubitkom? Jugoslavije
nema, ali su njeni antagonizmi ostali. Poruka
ru{enja Vavilonske kule je me|usobno
nerazumevanje i sukobi. Ova pitanja }e jo{
dugo optere}ivati na{u ukupnu svest, ne
samo politi~ku. Prise}am se mudre opaske
Halila D`ubrana - ,, Te{ko onom narodu u
kojem svako pleme ho}e da bude narod’’.
Nije na odmet prisetiti se Vukove poslovice:
,,Ko ne}e brata za brata, ima}e tu|ina za
gospodara’’. 

Nisam uveren da je sada mogu}a neka
tre}a Jugoslavija. Vreme }e pokazati {ta }e
biti sa idejom EU koja se nudi alternativom.
Nakon veka jugoslovenski narodi su ponovo
podeljeni izme|u Istoka i Zapada. Slovenci i
Hrvati su na Zapadu. Srbi jo{ uvek na Istoku, 
u dru{tvu sa Bo{njacima, Makedoncima i
Crnogorcima i kamenom oko vrata -
kosovskim Albancima. Pre nego se dosegne
„Ve~ni Istok“, tamo gde sija „Ve~ito Sunce“,
mora se ipak po~eti putovanje na Zapad. 
Ne kre}e li se Sunce od Istoka ka Zapadu.
Dugo putovanje kroz mrak. A izme|u stanja i
cilja je putovanje kao put ili izgovor. Uvek je u
pitanju izbor. Nadajmo se ne{to sun~anijoj
2019 godini. Da li zapravo sa njom po~inje
ovaj pun nade i o~ekivanja a tako
obespokojavaju}i 21 vek?

Autor je akademski slikar 
iz Novog Pazara 

Ideja 
Jugoslavije 

nije tako 
jednozna~na

Novi Pazar - Izborom ~etiri
potpredsednika i Izvr{nog od-
bora, novi saziv Bo{nja~kog na-
cionalnog ve}a (BNV) zavr{io je
prvu sednicu. Funkcije su po-
deljene izme|u koalicione ve}i-
ne, lista „Samoopredeljenje“ i
„Vakat je“. 

Za potpredsednike su iza-
brani Muhedin Fijuljanin, do-
sada{nji potpredsednik i Fuad

Ba}i}anin, obojica sa liste „Sa-
moopredeljenje“, dr Sait Ka~a-
por i Esad Rahi}, predstavnici
liste „Vakat je“. Predsednik Iz-
vr{nog odbora je ostao dr Ha-
sim Meki}, a za potpredsednika
je izabran Elvir Eminbegovi}, sa
liste „Vakat je“. Sekretar je os-
tao Mirza Hajdinovi}.

Ove sedmice konstituisan je
i Predsedni~ki savet BNV, koji
~ine predsednik ve}a, ~etiri pot-
predsednika, predsednik Izvr-
{nog odbora i sekretar. Nakon
te sednice, saop{teno je da su
„definisana zadu`enja potpred-
sednika u skladu sa Statutom
BNV“, da je usvojen plan rada
do kraja ove godine, da }e kon-
stitutivna sednica Izvr{nog od-
bora biti odr`ana do kraja ove
sedmice i da }e druga sednica
BNV biti odr`ana do kraja de-
cembra. Tek sledi formiranje
odbora, saveta i radnih tela, pa
je Predsedni~ki savet uputio

poziv svim ve}nicima da se
uklju~e u rad.

Prva sednica BNV, koja je
okon~ana minule subote, poka-
zala je da ni me|u novoizabra-
nim ve}nicima nema mira i slo-
ge. Tu sednicu obele`ilo je po-
novno glasanje o izboru Esada
D`ud`a za predsednika BNV.
Predstavnici liste „Matice bo-
{nja~ke“, ~iji je nosilac Muamer
Zukorli}, tvrde da je BNV „kon-
stituisano na nelegalan na~in,
kr{e}i Statut i Poslovnik o radu“

i odredbe Zakona o nacional-
nim savetima nacionalnih ma-
njina. U skladu sa tim tvrdnja-
ma, nadle`nim organima pod-
net je zahtev da se poni{ti prva
sednica BNV. Zukorli} je jo{,
nakon prvog dela konstitutivne
sednice, najavio pokretanje
upravnog postupka i preispiti-
vanje donetih odluka. 

Medijima nije bilo dozvolje-
no da prate ceo tok sednice. Sa-
mo su kamere, na po~etku za-
sedanja, mogle da naprave „po-
krivalice“, a sve ostalo, kako je
najavljeno u pozivu, bi}e u sa-
op{tenju nakon sednice. Pred-
stavnici liste „Matice bo{nja~-
ke“ po~eli su telefonom da sni-
maju tok sednice, pa je i zbog
toga nastala galama i guranje.
Ina~e, predstavnici ove liste su
poku{ali da, stalno reklamiraju-
}i povredu Poslovnika o radu
BNV, opstrui{u sednicu. Ve}i-
na je uspela da sednicu privede

kraju, nakon vi{e od dva sata
utvr|ivanja dnevnog reda. 

U saop{tenju, koje je usledilo
nakon sednice, navodi se da se
potvr|ivanjem izbora predsed-
nika BNV „potvr|uje zakoni-
tost u radu i u izboru predsed-
nika i otklanja svaka mogu}-
nost za uvo|enje privremenih
mera u Ve}u“.

No, tu nije bio kraj razmiri-
cama. Posle subotnje sednice,
novoizabrani predsednik BNV
je na svom Fejsbuk profilu na-

javio dalje korake. Pod naslo-
vom BNV: Dva puta {iveno, na-
pisao je „@ao mi je vije}nika tzv.
„matice bo{nja~ke“, {to nisu
prihvatili da se izvinu za glupo-
sti tokom predizborne kampa-
nje i nasilja na konstitutivnoj
sjednici, pa samim tim i u~e{}e
u organima i tijelima novog sa-
ziva BNV, ~ime su se stekli za-
konski uvjeti da ne mogu dalje
ni u~estvovat na sjednicima Vi-
je}a. I time sebi, prije svega, i
svakako manjini od 35 posto
bo{nja~kog narodu u Sand`a-
ku, sa~uvati obraz i dostojan-
stvo“.

Ovo je novi povod za razme-
njivanje optu`bi izme|u pred-
stavnika tri najja~e bo{nja~ke
politi~ke opcije. BNV ima 35
ve}nika, ve}inu sa 22 ~ine pred-
stavnici „Samoopredeljenja“
(14) i „Vakat je“(8), a „Matica
bo{nja~ka“ je sa svojih 13 ve}ni-
ka ostala na drugoj strani.

Konstituisani organi BNV

Esadu D`ud`u 
potvr|en mandat 

Predstavnici liste „Matice bo{nja~ke“, ~iji je nosilac Muamer Zukorli},
tvrde da je BNV „konstituisano na nelegalan na~in 

Sla|ana Novosel

Predsedni~ki savet utvrdio 
aktivnosti do kraja godine
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JAVNA RASPRAVA U PONEDELJAK
Priboj – U Priboju }e u ponedeljak, u sali Op{tinske upra-

ve, biti odr`ana javna rasprava o dva va`na op{tinska doku-
menta, predlogu bud`eta za 2019. godinu i Plana kapitalnih
investicija. Predlo`eno je da prihod op{tinskog bud`eta bu-
de 1.350.925.842, a rashod 1.243.925.842 dinara. Plana ka-
pitalnih investicija pripremili su Kancelarija za lokalni eko-
nomski razvoj i Komisija za Plan kapitalnih investicija. 

RADNA POSJETA BERANAMA
Berane – Berane su posjetili direktor Direkcije javnih ra-

dova Re{ad Nuhod`i} i dr`avni sekretar u Ministarstvu odr`i-
vog razvoja i turizma Jovan Martinovi}. Nakon obilaska gra-
dili{ta postrojenja za pre~i{}avanje otpadnih voda i gradskih
saobra}ajnica na kojima je u toku izgradnja kanalizacione
mre`e, sastali su se sa predsjednikom op{tine Dragoslavom
[}eki}em i razgovorali o problemima realizacije projekta.
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANASBira se novi prvi 
muftija IZ u Srbiji

Novi Pazar - Novi predsednik Me{ihata Islamske zajednice (IZ) u Srbiji
bi}e izabran za nedelju dana. Odluka o raspisivanju izbora za prvog mufti-
ju doneta je, krajem oktobra u Novom Pazaru, na sednici Ve}a muftija ko-
jom je predsedavao reisu-l-ulema IZ BiH Husein Kavazovi}.

Kandidati za verskog poglavara muslimana u Srbiji su aktuelni predsed-
nik Me{ihata IZ u Srbiji muftija Mevlud Dudi} i direktor [kole Kurana ~a-
snog i imam u Altun-alem d`amiji hafiz Irfan Mali~. Prvi muftija IZ u Srbi-
ji bira se na pet godina. Sada{nji predsednik Me{ihata Dudi} na tom mestu
je nasledio sada{njeg lidera Stranke pravde i pomirenja i narodnog poslani-
ka muftiju Muamera Zukorli}a. S. N. 

Novi Pazar - Godi{nji koncerti KUD
„Ras“ postali su stalna aktivnost. Ove go-
dine imao je poseban zna~aj, jer je njim
obele`ena decenija i po postojanja i rada
ovog ansambla. Specijalni gost bio je hor
„\ulistan“, koji ba{tini bo{nja~ku muzi-
ku. Predsednik KUD „Ras“ Miljan Niko-
li} je ocenio da je u~e{}em hora „\uli-

stan“ oboga}en program, ali i pokazano
da je „Novi Pazar grad otvorenog srca“.
Za Aladina Imamovi}a, rukovodioca ho-
ra „\ulistan“, slika sa koncerta predsta-
vlja pravi odraz ovog grada i multikultu-
ralnosti, koja bi trebalo da bude na{a
prednost i na ~emu treba da temeljimo
ono {to nas odlikuje. „[aljemo sliku sve-

tu da Novi Pazar nije grad su ìvota, ve}
zajedni~kog ìvota svih naroda koji ìve
na ovim prostorima“, poru~io je Ima-
movi}. KUD „Ras“ ima 260 ~lanova po-
deljenih u {est grupa. Za koreografije i sa-
dr`aje kojima se neguje tradicija, an-
sambl se okitio brojnim priznanjima na
doma}im manifestacijama. S. N. 

Novi Pazar - Slede}e godine trajni
krov nad glavom trebalo bi da dobije 21
izbegli~ka porodica u Novom Pazaru.
Re~ je o porodicama koje su jo{ devede-
setih godina, stigle u ovaj grad iz ratom
zahva}enih podru~ja Hrvatske i BiH.

U prigradskom naselju Bla`evo po-
~ela je izgradnja stambene zgrade za
izbegli~ke porodice. Lokalna samou-
prava je obezbedila lokaciju i {est mili-
ona dinara za parterno ure|enje, a sve

ostalo finansira se sredstvima Razvoj-
ne banke Evrope, koja je sa Srbijom
potpisala sporazum o dodeli bespo-
vratnih sredstava za stambeno zbrinja-
vanje izbegli~kih porodica.

Na zgradi je izlivena prva plo~a i zi-
danje }e trajati sve dok vremenski
uslovi budu dozvoljavali. Na donator-
skoj konferenciji, odr`anoj pre ~etiri
godine, iz evropskih fondova obezbe-
|eno je pola milijarde evra za re{ava-

nja problema izbeglica do kraja ove go-
dine. Ugovore su tada potpisali Srbija,
BiH, Hrvatska i Crna Gora. 

Ina~e, u naselju Bla`evo intenzivno
se radi i na izgradnji i ure|enju naselja
za interno raseljene romske porodice.
U toku su izgradnja kanalizacione i vo-
dovodne mre`e i asfalterski radovi.
Naselje sa 32 izgra|ene ku}e, komplet-
no }e biti izgra|eno do februara slede-
}e godine. S. Novosel 

Grade se stanovi za izbeglice i raseljene

Zbrinjavanje 21 
izbegli~ke porodice

Gradi se zgrada za 
izbegli~ke porodice

Razvilo se kolo:
KUD „Ras“ 
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Za medije 52,6 miliona dinara
Novi Pazar - Gradska uprava raspi-

sala je konkurs za projektno sufinan-
siranje medija. Planirano je da se za
to izdvoji 52,6 miliona dinara u na-
rednih godinu dana. Projekti treba
da se odnose na obrazovanje, zdrav-
stvo, kulturu, sport, turizam, poljo-
privredu, privredu, ljudska i verska

prava, za{titu `ivotne sredine, umet-
ni~ko stvarala{tvo, kulturnu ba{tinu,
borbu protiv sive ekonomije i brojne
druge oblasti.

Pre desetak dana zavr{en je trogo-
di{nji projekat sufinansiranja medij-
skih projekata. U prethodne tri godi-
ne iz gradskog bud`eta izdvojeno je

170 miliona dinara za pet medija ili
4,7 miliona dinara svakog meseca.
Novim konkursom je predvi|eno da
se za jedan televizijski projekat mo`e
izdvojiti najvi{e polovina od ukupne
vrednosti projekta, a za ostale 80 od-
sto. Konkurs se zavr{ava slede}e sed-
mice. S. N. 

Decenija i po KUD „Ras“

Berane - Prijedlog bud`eta za na-
rednu godinu na}i }e se pred pred od-
bornicima SO Beranr na slede}oj sjed-
nici lokalnog parlamenta, nakon pla-
nirane javne rasprave. U nacrtu bu-
d`eta predlo`eno je da prihodi za 2019.
godinu iznose 13.432.000 evra. Za te-
ku}u bud`etsku potro{nju planirano je
6.367.854 evra, za kapitalne investicije
4.520.300 evra, dok }e na otplatu du-
gova iz prethodnog perioda oti}i
2.543.846 evra. U ponu|enom doku-
mentu je precizirano da su kapitalni
izdaci planirani u iznosu od 33,66 od-
sto od ukupnih izdataka. 

Najve}i dio je opredijeljen za gra|e-
vinske objekte i za lokalnu infrastruk-
turu. Za lokalnu infrastrukturu plani-
rano je izdvajanje od 3.462.000 evra.
Za eksproprijaciju nepokretnosti za

potrebe Op{tine 150.000 evra, za iz-
gradnju kolektora 3.230.000 evra, za
ure|enje gradskih parkova 50.000 evra
i za ure|enje biznis zone 30.000 evra.
Na gra|evinske objekte ide 757.500
evra. Od tog novca za natkrivanje tri-
bina gradskog stadiona, izgradnju
ZOO vrta, pripremne radove za iz-
gradnji zgrade za lica sa posebnim po-
trebama i pripremne radove na iz-
gradnji zgrade za penzionere i zaposle-
ne usmjereno je po 100.000 evra. 

Otplata duga u iznosu od 960.501
evra odnosi se na otplatu finansijskim
institucijama ~iji anuiteti dospijevaju
u 2019. godini, a iznos od 1.583.345
evra odnosi se na otplatu neizmirenih
obaveza iz prethodnog perioda, navo-
di se u nacrtu odluke o bud`etu op{ti-
ne Berane. C. D.

Berane utvrdilo Nacrt bud`eta za 2019.

Op{tinska kasa oko
13,5 miliona evra

MUP: Osumnji~eni za 
krijum~arenje migranata

Beograd, Tutin - Ministarstvo unutra{njih poslova Srbije, na podru~ju Be-
ograda i Tutina, uhapsila je A.M. (23) iz Avganistana, R.H. (34) i S.B. (27) iz
Tutina, koje sumnji~i da su organizovali krijum~arenje migranata izme|u
Crne Gore i Srbije. U akciji je u~estvovala i policija Crne Gore koja je, na svo-
joj teritoriji, uhapsila tri osobe zbog istog krivi~nog dela, dok za dvoje inten-
zivno traga. U akciji su u~estvovali Slu`ba za borbu protiv organizovanog
kriminala Srbije, Tu`ila{tvo za organizovani kriminal, policije Srbije i Crne
Gore. Oni uhap{ene sumnji~e da su organizatori i ~lanovi kriminalne grupe
koji su krijum~arili migrante iz Crne Gore u Srbiju. Osumnji~eni su da su,
od maja do avgusta ove godine, krijum~arili dr`avljane Somalije, ali i orga-
nizovali njihovo dalje prebacivanje ka zemljama Evropske unije.

Oni su za krijum~arenje jednog migranta, kao i za prihvat, tranzit i sme-
{taj u Tutinu i Beogradu uzimali po 1.000 dolara. N. D. 
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Do{o-pro{o
Kako god se uzme, mediji nikako da budu po volji.Sve po potrebi. Kad

zatreba, medijski je mrak. Kad treba, u tunelu usred mraka, nije ono sija
zvezda petokraka, svetlucaju mediji. Eeee, a kad mediji nisu tu, onda se to
ne{to nije ni dogodilo. Jeste se dogodilo, pi{e u saop{tenju. Samo treba da
se pro~ita onako kako je napisano. Iiii, nema problema. Na istoj strani su
mediji i autori. Ni slu~ajno da se ne pitaju oni drugi sa razli~itim mi{ljenjem.

Nije da se ne zovu mediji. Zovu se, ali za pred vrata. Mogu samo
„pokrivalice“ za fotoreportere i televizijske snimatelje. Svi ostali ispred
vrata. Na ~ekanje, dok unutra rade neke druge pokrivalice. Ako ba{ ne
mo`e da se ~eka, neka se ~ataju profili na Fejsbuku i Twiteru. Fejzbu~enje i
tviterovanje, za ovoga i onoga, protiv ovoga i onoga, sa ozbiljnim fb i i tw
uposlenicima, postaju zvani~an izvor informisanja na zadate i nezadate
teme. Poozoor sad, odbrana lika i dela. Okreni, bla}enje lika i dela. Ko nije
sa nama, vazda je bio protiv nas. I kad je do{o, i kad je pro{o i kad je oti{o.

Niko nam jo{ ni{ta ne javlja da li je Deda Mraz krenuo prema nama.
@elja imamo mnogo, mogu}nosti malo. Eto, opet }e du{ebri`nici da mi
ka`u da ne volim moj rodni grad. Kantar prete`e na stranu velikih re~i i
malih dela. Voljenje nije za merenje. Za merenje je ko je kad do{o, a kad je
pro|o. Sve ima svoj rok upotrebe. S. N. 
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Nova Varo{ - Predsednik op{tine Nova
Varo{ Radosav Vasiljevi} i odbornik u
Skup{tini op{tine Radomir Matovi} bo-
ravili su ovih dana u Be~u gde su u~e-
stvovali na prvom Forumu srpske dija-
spore, koji je organizovao Pokret rodo-
ljuba otad`bine „Rod“. Na skupu u au-
strijskoj prestonici, u prostorijama udru-
`enja „Knez Lazar“, okupio se veliki broj
delegata i lidera srpskih zajednica Evro-
pe i Azije, kao i uglednih privrednika,
predstavnika srpskih klubova, politi~kih
partija, umetni~kih dru{tava, humani-
tarnih fondova i akademskih udru`enja
iz Austrije, na{e zemlje i rasejanja. 

Vi{ednevni Forum ispunio je svoj cilj,
zaklju~ili su njegovi organizatori i u~e-
snici. A to je da se me|u rodoljubima iz
otad`bine i rasejanja koji imaju najve}u
ekonomsku i demografsku snagu inten-
ziviraju inicijative i aktivnosti kojima bi
se na pijedestal stavili svi raspolo`ivi re-
sursi i znanja u funkciju efikasnije od-
brane srpskih nacionalnih interesa.
Predstavnici novovaro{ke op{tine i lo-
kalnog parlamenta u izjavi za Varo{ke
novine kazali su i da je Forum u Be~u
imao jo{ jedan zadatak, a to je da se na
njemu sagledaju i sistematizuju proble-
mi sa kojom se suo~ava dijaspora i da se
intenzivnije radi na uspostavljanju kon-
senzusa i ~vr{}e saradnje me|u na{im
ljudima u rasejanju i op{tinama i grado-
vima u matici. 

- Na forumu u Be~u okupio se veliki
broj privrednika koji ve} decenijama
unazad imaju uspe{an biznis u mnogim
evropskim i evroazijskim zemljama. Nji-
ma smo poslali poruku da deo svog ka-
pitala ulo`e u op{tinu Nova Varo{ koja se
zvani~no nalazi u grupi lokalnih samou-
prava sa izuzetno povoljnim poslovnim

ambijentom. Imali smo sadr`ajne razgo-
vore sa nekolicinom vrlo uticajnih bizni-
smena koji se bave turizmom, a ve} ima-
ju par velikih investicija u Srbiji. Pozvali
smo ih da na prole}e budu na{i gosti i
uvere se u ogromne potencijale i pogod-
nosti za ulaganje u zlatarski kraj - isti~u
Vasiljevi} i Matovi}. 

Na be~kom Forumu srpske dijaspore
novovaro{ka op{tina je istaknuta kao do-
bar primer upravljanja i ulaganja u zna~aj-
ne razvojne programe i projekte, posebno
na polju infrastrukture, ali i socijalne za{ti-
te i brige o deci i porodici. Doma}ini su na-
glasili da ovda{nja lokalna uprava iz op-
{tinske kase izdvaja ogromna sredstva za
podsticajne mere nataliteta i borbu protiv
bele kuge , znatno ve}a od sredina u okru-
`enju i unutra{njosti Srbije. 

- Poseta srpskoj dijaspori u Austriji
bila je korisna, a konkretne efekte o~eku-
jemo u nekom narednom periodu. Pred-
stavili smo sve resurse i potencijale, po-
sebno one na polju turizma, ekologije i
agrara sa akcentom na proizvodnju
zdrave hrane, i objasnili principe delova-
nja i dono{enja odluka koje omogu}ava-
ju investitorima {to primamljivije uslove
za ulaganje - dodaje predsednik Rade
Vasiljevi} koji je, ina~e, proletos ugostio
deseto~lanu delegaciju Udru`enja
„Rod“. U organizaciji Op{tinske uprave,
predstavnici ove organizacije su, nakon
radnog sastanka sa ~elnicima lokalne
vlasti, obi{li najatraktivnije turisti~ke lo-
kalitete, nekoliko uspe{nih poljoprivred-
nih gazdinstava i privrednih subjekata. 

R. Popovi}

Prijepolje - U markantnu zgradu na
glavnoj, Valterovoj ulici, gde je nekada
bio Vojni odsek, dugo godina bila je
sme{tena Uprava prihoda, odnosno Po-
reska uprava. Pre desetak godina ova dr-
`avna slu`ba je preseljena kako bi se is-
praznile prostorije. Od tada zgrada je za-
klju~ana. Ubrzano propada. Ovih dana
celi komadi maltera sa fasade padaju na
trotoar. Da li postaje opasno? Treba li
postaviti neko upozorenje, ograditi tra-
kom da bi se spre~ile ozbiljnije posledice
jer je to veoma prometno mesto?

Dopisivanje op{tine 
i Ministarstva

U aprilu 2011. godine tada{nji pred-
sednik op{tine Dragoljub Zindovi} obra-
tio se Ministarstvu odbrane, sektoru za
materijalne resurse, sa zahtevom za
ustupanje ove zgrade op{tini Prijepolje,
a ~iji je vlasnik navedeno ministarstvo.
Op{tina je ponudila da joj se zgrada ustu-
pi uz zakup ili da se omogu}i kupovina
jer nema dovoljno slu`benih prostorija,
pa bi prostorije ovog zaklju~anog objek-
ta mogle da se iskoriste po{to op{tina ve}
izdvaja sredstva za zakup prostora koji
su u vlasni{tvu nekih ministarstava, a u
kojima su sme{tene pojedine slu`be. Po-
sle izbora, pred kraj 2012. upu}en je no-
vi dopis istom ministarstvu i nadle`nom
sektoru koji je potpisao tada{nji predsed-
nik op{tine Emir Ha{imbegovi}. Sadr`aj
dopisa je identi~an prethodnom. 

U januaru 2014. godine Ministarstvo
odbrane, odnosno sektor za materijalne
resurse odeljenje za pripremu nepokret-
nosti po master planu, uputilo je dopis
op{tini Prijepolje da je u toku postupak
za raspolaganje vojnim kompleksima.
Me|u njima je i Klub vojske u Prijepolju
koji je uvr{ten u master plan raspolaga-
nja nepokretnostima na teritoriji Repu-
blike Srbije, a koji nisu neophodni za
funkcionisanje vojske, uz dopis Poreske
uprave , Filijale u Prijepolju, o proceni tr-
`i{ne vrednosti ovog objekta koja je oba-
vljena 2013. godine. Kako se navodi u
ovom dopisu ministarstva, op{tina treba
da se izjasni da li je zainteresovana za ku-
povinu u roku do 60 dana i dostavi odlu-
ku o prihvatanju prenosa prava kori{}e-
nja. U februaru 2014. godine stiglo je iz
Ministarstva odbrane obave{tenje „u ve-
zi sa kupovinom zgrade Kluba vojske“ sa
zahtevom da op{tina donese adekvatne
odluke i uputi ih na ovu adresu. 

Op{tinsko ve}e je na sednici koja je
odr`ana nekoliko dana ranije donelo za-
klju~ak kojim se prihvata prenos prava
kori{}enja nepokretnosti uz nadoknadu,
a sredstva su, kako se navodi, obezbe|e-
na Odlukom o bud`etu op{tine za 2014.
godinu. Dostavljeno je Ministarstvu od-
brane i re{enje da je Skup{tina op{tine
prihvatila prenos prava svojine na kom-
pleks Klub vojske. U Slu`benom glasni-
ku koji nosi datum 29. april 2014. godi-

ne, a na osnovu Statuta op{tine Prijepo-
lje, Skup{tina op{tine je na sednici od 25.
aprila 2014. donela re{enje o prihvatanju

prava svojine na nepokretnosti uz na-
knadu. Nad ovim objektom upisano je
pravo javne svojine, a po proceni Pore-

ske uprave vrednost tog objekta od ne{to
vi{e od 300 kvadrata je 170 hiljada i 810
evra ili preko 21 milion dinara. Na ime
naknade, kako stoji u ovom dokumentu
objavljenom u Slu`benom glasniku, op-
{tina Prijepolje se obavezuje, da na ime
naknade za preneto pravo svojine, a u
skladu sa zaklju~kom Vlade Srbije iz
2010. godine da Ministarstvu odbrane
isplati naknadu u pomenutom iznosu u
pet godi{njih rata, u roku do pet godina
od dana zaklju~ivanja ugovora o prenosu
prava svojine. 

^eka se okon~anje postupka
Ministarstvo odbrane je u me|uvre-

menu urgiralo da se {to pre po{alje od-
luka Skup{tine op{tine kako bi se sve
odvijalo u predvi|enim rokovima jer
,kako se navodi u dopisu „nakon isteka
roka definisanog za va{e izja{njavanje
bi}e nastavljen postupak otu|enja
kompleksa na osnovu zaklju~ka Vlade
Srbije o otu|enju putem javnog nad-
metanja“. U potpisu je pomo}nik mini-
stra za materijalne resurse Jasminka
Todorovi}. 

Ministarstvo odbrane uputilo je Re-
publi~koj direkciji za imovinu da se
sprovede postupak radi otu|enja nepo-
kretnosti na teritoriji Republike Srbije
koje nisu neophodne, a ova institucija je
tra`ila od Agencije za restituciju da na-
pravi uvid u elektronskoj bazi podataka
i utvrdi da li su podneti zahtevi za vra}a-
nje imovine, odnosno obe{te}enje za ka-
tastarske parcele na kojima se navedeni
objekti nalaze. Pored objekta u Prijepo-
lju, na popisu je i vi{e objekata iz Rume,
Bora, Subotice, Beograda, Zrenjanina.
Republi~ka direkcija za imovinu navodi
da je ~lanom 62 Zakona o vra}anju odu-
zete imovine i obe{te}enju iz 2011. godi-
ne propisano da do stupanja na snagu
pomenutog zakona imovina koja je od-

uzeta biv{im vlasnicima, a za koju je
podneta prijava u skladu sa Zakonom o
evidenciji oduzete imovine iz 2005. godi-
ne ne mo`e biti predmet otu|ivanja, hi-
poteke ili zaloga do pravosna`no okon-
~anog postupka po zahtevu vra}anja. U
septembru 2014. godine Ministarstvo
odbrane je uputilo op{tini dopis da je Re-
publi~ka direkcija za imovinu obavestila
ministarstvo da je pred Agencijom za re-
stituciju pokrenut zahtev za vra}anje od-
uzete imovine, odnosno parcele na kojoj
je vojni objekat u Prijepolju, a koji je za-
veden 2013. godine i da }e po pravosna-
`nom okon~anju postupka op{tina biti
obave{tena.

[ta se dalje doga|alo, nepoznanica je.
Prema nezvani~nim informacijama bilo
je svojevremeno indicija da }e Odeljenje
pograni~ne policije koristiti ovu zgradu
u Prijepolju, ali se o~igledno odustalo od
te namere jer je odre|eno da sedi{te Po-
grani~ne policije bude u Priboju. Godinu
dana posle dopisa koji je upu}en iz Mini-
starstva odbrane op{tini Prijepolje da se
ne mo`e obaviti kupovina zgrade jer je
podnet zahtev za vra}anje imovine, op-
{tina Prijepolje u novembru 2015. godi-
ne ponovo {alje zahtev koji potpisuje
predsednik op{tine Ha{imbegovi}, za
razmatranje ustupanja nepokretnosti
vojnog kompleksa, navode}i da je i dalje
zainteresovana za prenos nepokretnosti
jer se zgrada ne koristi i da bi ovakav po-
stupak omogu}io za{titu od propadanja.
U ovom dopisu se tra`i i obave{tenje da li
je okon~an postupak restitucije kako bi
se u bud`etu za 2016. godinu planirala
sredstva za kupovinu zgrade. 

Time je korespodencija okon~ana. Od
tada, pa do danas nije stiglo nikakvo no-
vo obave{tenje iz Ministarstva odbrane,
odnosno sektora za materijalne resurse
odeljenja za pripremu nepokretnosti po
master planu.

U razgovorima sa nekim od u~esnika
u ovoj korespodenciji saznali smo da je
op{tina bila spremna da kupi zgradu ia-
ko je podnet zahtev za vra}anje imovine
~ime bi se prenele i obaveze da ukoliko
pozitivno bude re{en ovaj zahtev obe{te-
ti vlasnika. Prema nezvani~nom tuma~e-
nju pravnika, ovaj postupak restitucije
nije trebalo da se na ovakav na~in raz-
matra i spre~i kupovina zgrade, tim pre
{to ona ve} deset godina propada i niko
nema uvid u kakvom je stanju.

U me|uvremenu, prolazimo svaki
dan pored ove zgrade na glavnoj ulici.
Gra|ena od masivnog materijala kako se
nekada gradilo, ona se „dobro dr`ala“
desetak godina iako je bez grejanja i bez
nadzora ali vidno posustaje. Prozori su
otvoreni, a sa fasade otpada malter,
krovna konstrukcija je ugro`ena. 

Ko }e ne{to preduzeti? Ili }e se u gra-
du (i op{tini) „gomilati“ zaklju~ani objek-
ti koji propadaju jer se ne re{ava pitanje
vlasni{tva. 

Indira Had`agi} Durakovi}

Priboj - Pored vremenskih nepogoda
i niske otkupne cene, malinare iz Pribo-
ja i Prijepolja mu~i novi problem - neki
hladnja~ari im jo{ uvek ne ispla}uju no-
vac za malinu koju su im letos predali.

Oni mole dr`avne institucije da im
pomognu u naplati, smatraju}i da i dr-
`ava snosi deo odgovornosti.

Pro{li su svi ugovoreni rokovi oko
isplate novca za predatu malinu, a jed-
na od firmi koje se bave otkupom ma-
line, Cold Gold, iz Po`ege jo{ uvek du-
guje oko 50.000 evra osamnaestorici
malinara iz Priboja. Novac duguju i
prijepoljskim proizvo|a~ima. Oni su
ugovore sa Cold Goldom potpisali le-
tos, kada su prilikom otkupa predstav-
nici ove firme garantovali cenu 120 i
130 dinara po kilogramu u zavisnosti
od sorte maline . Dogovoreno je da pr-
va isplata bude 15 do 20 dana od dana
isporuke roda, a da se novac za krajnju
cenu isplati do kraja oktobra. Cenu su
im u toku godine na njihovu {tetu spu-
stili za 10 dinara . 

- Meni duguju oko 4000 evra, moj
ro|ak je za predatih sedam tona mali-
ne do sada dobio svega 500 evra. To je
za nas ogroman novac od koga zavisi
na{a egzistencija. Vlasnika firme Mi-
haila Babi}a ne mo`emo vi{e ni da
kontaktiramo, ne javlja se na telefon, a
bojimo se da i ako ga tu`imo, ne}emo
uspeti da naplatimo dug jer je njegova
firma u blokadi, ka`e za na{ list Emir
Jahovi}, jedan od proizvo|a~a maline
iz Priboja. On u svemu ovom vidi i od-

govornost dr`ave „Dr`ava im je do-
zvolila da otvaraju firme , deoni~arska
dru{tva za hiljadu dinara, a da bez ika-
kvog depozita otkupljuju vo}e u vred-
nosti pola miliona evra . To je razlog
za{to mi tra`imo da nam u naplati du-
ga pomognu i dr`avne institucije“, ob-
ja{njava Jahovi} i dodaje da }e se nji-
hova udru`enja zbog ovog problema,
morati obratiti i predsedniku Aleksan-
dru Vu~i}u.

Ista firma duguje novac i prijepolj-
skim malinarima. „Meni su ostali du-
`ni oko tri hiljade evra. Bili smo i u po-
liciji, davali izjave, ali ne vredi. Sti`e
Nova godina, a para nema, iako je
krajnji rok isplate po priznanicama bio
31. oktobar. Babi} je i pro{le godine ot-
kupljivao malinu u ovom kraju. Ne{to
je i tada ostao du`an, a na firmu Cold
Gold, izgleda vi{e nema ni{ta registro-
vano“, ka`e za na{ list Vladan Popadi},
predsednika Udru`enja malinara
„Limska dolina“. S. Bjeli}

Ku}a za 
Muneveru
Be}irovi} 
Novi Pazar - Samohrana majka
Munevera Be}irovi}, koja `ivi u selu
Sebe~evo, pored Novog Pazara sa
svojom maloletnom }erkom, ni 
u snu nije verovala da }e se useliti
u svoju novu porodi~nu ku}u. 
Be}irovi} je sa }erkom godinama
`ivela u oronuloj ud`erici, u vrlo 
lo{im uslovima. Njih dve je 
nedavno obradovao poznati 
novopazarski humanitarni radnik
Hido Muratovi}, koji je, uz pomo}
donatora iz zemlje i inostranstva,
Muneveri i njenoj }erki izgradio i
opremio ku}u. Donaciju dvo~lanoj
porodici Be}irovi} najvi{e je 
pomogao Safet Sinanovi} iz 
Nema~ke, koji je organizovao 
prikupljanje pomo}i za gradnju 
ku}e. Sinanovi}u ovo nije prvi put
da, preko Muratovi}a, poma`e 
siroma{ne u rodnom kraju, a sa
prijateljima je za Muneveru skupio
oko 12 hiljada evra. „Svoje sevape
i sadake uzidali su u ovaj prelijepi
hajrat. Ja uvek ka`em ima ko bele`i
dobra dela“, rekao je Muratovi},
koji je do sada siroma{nim u ovom
kraju izgradio tridesetak ku}a. 

S. B.
Fotografije: H. Muratovi}

Pobratimili se Gusinje i Bronks 
Gusinje - Predsjednica op{tine Gusinje Anela ^eki} nalazi se u posjeti SAD i

brojnoj dijaspori iz Plava i Gusinja. Posjetu je iskoristila da sa Rubenom Dija-
zom, ~elnikom op{tine Bronks potpi{e sporazum o povezivanju i prijateljstvu
sa ovom njujor{kom op{tinom. Kako prenose crnogorski mediji, atmosfera u
Bronksu je bila prijateljska i vesela, a susret je uprili~en u restoranu „^akoe“, uz
obilje hrane, muzike i plesa uz zastave obje zemlje. Gusinje ima oko dvije hilja-
de stanovnika, a Bronks oko 1,5 miliona. ^eki} je kazala da o~ekuje da Dijaz i
stanovnici Bronksa posjete Gusinje.

Ure|ena gradska obilaznica
Berane - NVO „Njema~ki kulturni centar“, u saradnji sa op{tinom Berane i

Komunalnim preduze}em, uz podr{ku Ambasade Njema~ke u Crnoj Gori, ure-
dila je 600 metara Ulice slobode i mira. Ure|enje pomenute ulice, poznate kao
gradska obilaznica, podrazumijevalo je postavljanje mobilijara pored {etali{ta.
„U pitanju je pet garnitura sa duplim klupama, tri garniture {ahovskih stolova i
dvije info table. Postavljeno je i pet kanti za odlaganje otpada“, isti~u u lokal-
noj upravi i apeluju na gra|ane otpad bacaju isklju~ivo u postavljene kante 

[ta je sa objektom Vojske na glavnoj prijepoljskoj ulici

Ubrzano propadanje 
zaklju~ane zgrade 

Op{tina je 2011. od Ministarstva odbrane tra`ila ustupanje zgrade Postupak zaustavljen zbog zahteva za vra}anje oduzete imovine

Fasada pada, nigde
upozorenja: Zgrada
u Valterovoj ulici 

Obradovala ih nova
ku}a: Sa donatorom
Safetom Sinanovi}em

Kona~no pristojni
uslovi: Munevera sa
}erkom u novoj ku}i 

Muka malinara iz Priboja i Prijepolja 

Pro|e godina, 
a para nema 

Mora}emo da se obratimo predsedniku Vu~i}u: Raniji protest malinara

Fo
to:

 da
na

s.r
s

Na telefon se
niko ne javlja 

Na telefonske pozive u firmi
Cold Gold, koja je registrovana u
Po`egi i vodi se kao privredno dru-
{tvo za trgovinu, preradu, zamrza-
vanje, skladi{tenje i promet vo}a,
niko se ne javlja. 

U DVE RE^I

Predstavnici Op{tine Nova Varo{ na Forumu srpske dijaspore u Be~u 

[ansa za privla~enje investitora 

Predsednik pokreta „Rod“ Dragan Stanojevi} i novovaro{ke op{tine Radosav Vasiljevi}



petak, 14. decembar 2018.VI

SAVETI POLJOPRIVREDNIH STRU^NJAKA

Bakteroizna 
plamenja~a 
jabu~astog

vo}a
(Erwinia amylovora)

Bakteriozna plamenja~a jabuke je najzna~ajnija
bakterijska bolest ove vo}ne vrste. Pored jabuke
napada i kru{ku, dunju, mu{mulu i glog. Samo ime
bolesti ukazuje da su oboleli delovi jabuke spr`eni i
sasu{eni. Nekroza zahvata cvetove, plodove, stablo,
li{}e i drvenaste biljne delove. To je vrlo destruktivno
oboljenje, koje mo`e da dovode do kr~enja zasada.

Bakterija se u zasadu odr`ava na nekoliko na~ina. U
vidu povr{inske (epifitne) populacije i rak-rana. Infekcije
mogu biti infekcije cveta (su{enje i opadanje cvetova) i
mladara (pojava „pastirskog {tapa“). Kasnije se infekcija
{iri kroz drvno tkivo, postepeno zahvataju}i sve vi{e
drveta. 

U povoljnim uslovima dolazi do izlu~ivanja
narand`astog bakterijskog eksudata. Tako|e i na
plodovima mo`e da napravi infekciju, dovode}i do
njihovog uni{tavanja. Simptomi nisu dovoljno pouzdan
indikator prisustva oboljenja i ~esto se mogu pome{ati
sa nekim drugim uzro~nicima. Suzbijanje je vrlo te{ko i
podrazumeva integralni pristup i maksimalno primenu
svih raspolo`ivih preventivnih mera. U zavisnosti od
perioda vegetacije razli~iti su nivoi rizika i mogu}nosti
primena mera suzbijanja:

U periodu zimskog mirovanja povr{inska populacija
se u uslovima blagih i vla`nih zima malo redukuje i tada
je bitno da se rade tretmani sa bakarnim preparatima.
Maksimalna za{tita se posti`e ako se urade tretmani kada
je opalo oko 70 odsto lisne mase u jesen, kao i nakon
svakog perioda kada su temperature pozitivne tokom
zime du`e od pet dana, zatim  odmah nakon rezidbe i u
vreme kretanja vegetacije. U ovom periodu vrlo zna~ajna
mera je i uklanjanje zara`enih delova biljaka i
dezinfekcija svih rezova preko pet cm pre~nika. Slede}i
kriti~ni period je cvetanje, kada mo`e do}i do infekcije
cveta, a preko njega i novih infekcija vi{egodi{njeg
drveta. U ovom periodu mogu se primenjivati preparati
na bazi fosetl-aluminijuma (Aliete...) .

Nakon cvetanja narednih 20 dana je vrlo kriti~an
period. Ako tada nastanu mehani~ka o{te}enja tkiva
(jaki vetrovi, grad), mogu se stvoriti uslovi za jaku
pojavu oboljenja. Brza obrada o{te}enja (primena
kaptana i/ili folijarnih hraniva sa aminokiselinama, 24
sata od nastanaka o{te}enja, poma`e br`e zaceljivanje
rana i smanjivanja infekcija) . Najranije 20 dana nakon
cvetanja i posle toga treba pratiti pojavu simptoma na
mladarima („pastirski {tap“). ^im se pojave prvi
simptomi treba pristupiti mehani~kom uklanjanju
zara`enih i dela zdravih delova drveta, uz obaveznu
dezinfekciju alata  i spaljivanje odse~enih delova.

Tako|e odmah rane obraditi rastvorom nekog
bakarnog preparata, od jedan odsto. U slu~aju da ni
vi{ekratne intervencije mehani~kog uklanjanja
zara`enih mladara ne daju rezultate, treba se
konsultovati   sa stru~njacima. Tako|e, treba voditi
ra~una i o izbalansiranoj ishrana,  pogotovo azotom.

Gajenje otpornih sorti i podloga je tako|e veoma
zna~ajno za suzbijanje bakterijske plamenja~e jabuke
(ali ve}ina komercijalnih sorti i podloga su manje ili vi{e
osetljive na ovog patogena). U otpornije sorte spadaju:
Deli{es, Zlatni deli{es, Stayman, Winesap, dok su
osetljive Jonatan, Idared, Rome Beauty... Podloge M.26 i
M.9 su veoma osetljive.

Hemijski preparati su ograni~ene efikasnosti i u
povoljnim uslovima za razvoj patogena ne mogu da
zaustave dalji razvoj oboljenja, koristiti ih za
preventivne tretmane.  Kod nas primena antibiotika
nije dozvoljena, samo bakarni preparati se mogu
primenjuju u borbi protiv bakterioza, jer ispoljavaju
dobar stepen efikasnosti. 

Svetlana [u}evi}, dipl. in`.

Nova Varo{ - Op{tina Nova Va-
ro{ }e 2020. godine biti doma}in
57. Me|uop{tinskih omladin-
skih sportskih igara. Na pre ne-
koliko dana odr`anoj Skup{tini
MOSI u Sokolcu, kandidaturu
na{e op{tine podr`alo je tajnim
glasanjem 16, a Bajine Ba{te 11
delegata. U igri je bio i Mojkovac,
ali su njegovi predstavnici povu-
kli kandidaturu. 

Skup{tini MOSI u Sokolcu
prisustvovalo je 27 delegata. U
delegaciji Nove Varo{i bili su
predsednik op{tine Radosav
Vasiljevi} i njegov zamenik
Branko Bjeli}, kao i prvi ~ovek
lokalnog Sportskog saveza Lju-
bivoje Vrani}. Nova Varo{ je je-
dan od osniva~a MOSI, a po-
slednji put doma}in je bila
2008. godine.

- Ovo je jo{ jedna od pobeda
koje ostvarujemo u poslednje
vreme. Letos smo izgradili pet
sportskih terena, idu}e godine
po~injemo sa izgradnjom fudbal-
skog terena u srcu turisti~ke zo-
ne na Zlataru i odluka da dobije-
mo organizaciju MOSI je kruna
na{ih sjajnih rezultata - istakao je
nakon Skup{tine MOSI predsed-
nik novovaro{ke op{tine Rade

Vasiljevi}. On je dodao da je u
zlatarskom kraju na delu ekspan-
zija pro{irenja sme{tajnih kapa-
citeta, te }e u Novoj Varo{i kom-
pletne sportske delegacije prvi
put u istoriji igara biti sme{tene
u hotelima. Doma}in 56. Sport-
skih susreta mladih sa trome|e
Srbije, Bosne i Hercegovine i Cr-
ne Gore idu}eg leta bi}e Sokolac
u BiH. R. P.

Nova Varo{ - Op{tina Nova Va-
ro{ jedna je od ~etiri lokalne sa-
mouprave iz jugozapadne Srbije
koje }e dobiti tehni~ku pomo}
Vlade [vajcarske za unapre|enje
propisa o finansiranju projekata
organizacija civilnog dru{tva.
Op{tinska uprava je sa ovim pro-
jektom nedavno konkurisala na
poziv razvojnog programa Swiss
PRO, na kome je u~estvovalo vi{e
od 40 gradova i op{tina. Na para-
lelnom konkursu za udru`enja
gra|ana, finansijska podr{ka od
oko 350.000 evra odobrena je za
tridesetak  organizacija civilnog
dru{tva. 

U novovaro{koj Op{tinskoj
upravi isti~u da im je cilj da oja~a-

ju i podignu kapacitete lokalnih
udru`enja gra|ana, jer su one sla-
ba{ne u odnosu na neke druge
sredine sli~ne novovaro{koj.
„Op{tina Nova Varo{ nevladine
organizacije poma`e jo{ od 2014.
godine i to putem pro-
jektnog finansira-
nja. Zahvaljuju}i
podr{ci {vaj-
carskih dona-
tora, unapre-
di}emo po-
stoje}i Pravil-
nik o zajed-
ni~kom finan-
siranju projeka-
ta koje sprovode
OCD, a u skladu sa

principima dobrog upravljanja.
Izmeni}emo, dopuniti, popraviti
ili u bilo kom drugom smislu ko-
rigovati sada{nje op{tinske propi-
se kako bismo {to preciznije defi-
nisali javni interes finansiranih

programa“, ka`e {efica
Odeljenja za projek-

te i lokalni eko-
nomski razvoj
Marijana \o-
ki}. Ona na-
gla{ava da }e
nakon prola-
ska na ovom

konkursu lo-
kalna samou-

prava ostvariti
pravo da podr{ku

Vlade [vajcarske  potra`i na jo{
jednom va`nom javnom pozivu. 

- Re~ je o donaciji vrednoj
14.000 evra za zajedni~ki proje-
kat Op{tine i nekog od lokalnih
udru`enja gra|ana, a koji ispu-
njava op{ti javni interes za lokal-
nu zajednicu - isti~e \oki}. Do-
natori, ina~e, podse}aju da {vaj-
carska Vlada godinama poma`e
Srbiji, a aktivnosti u sklopu ovih
projekata imaju op{ti cilj da do-
prinesu sveobuhvatnim refor-
mama u procesu integracije na{e
zemlje EU. U tome va`nu ulogu
igraju i lokalne uprave i civilni
sektor, posebno osna`ivanje ra-
njivih i marginalizovanih grupa
u dru{tvu. R. P. 

Bijelo Polje - Uspje{na borba
protiv korupcije podrazumijeva
kontinuirano djelovanje i sinhro-
nizovane aktivnosti vi{e subjeka-
ta i zajednice u cjelini. Op{tine su
prepoznate kao veoma va`ni ak-
teri u procesu implementacije
aktivnosti u borbi protiv korup-
cije koje su utvr|ene nacional-
nom Strategijom za borbu protiv
korupcije, istakao je predsjednik
Op{tine Bijelo Polje Petar Smolo-
vi}, otvaraju}i konferenciju ,,Pre-
vencija korupcije na lokalnom
nivou“, odr`anoj povodom 9. de-
cembra Me|unarodnog dana
borbe protiv korupcije.

Isti~u}i da je Bijelo Polje jo{
2008. godine prepoznalo zna~aj
dono{enja lokalnog dokumenta
o borbi protiv korupcije, Smolo-
vi} je podsjetio da je ova op{tina
me|u sedam lokalnih uprava u
Crnoj Gori koja imaju usvojen
Akcioni plan za borbu protiv ko-
rupcije u lokalnoj samoupravi
2017-2018. godina, koji ima ja-
sno definisane strate{ke ciljeve.

- Izuzetno va`nu ulogu i odgo-
vornost u ostvarivanju postavlje-
nih ciljeva na nivou lokalne zajed-
nice imaju nosioci odgovornih
funkcija, starje{ine op{tinskih or-
gana i javnih slu`bi. Sa zadovolj-

stvom isti~em da je, kroz realiza-
ciju mjera-aktivnosti predvi|enih
lokalnim planovima, pove}an
stepen odgovornosti i profesiona-
lizma rada lokalne uprave i po-
bolj{ana je transparentnost u
procesu planiranja, dono{enja
akata i njihovom sprovo|enju uz
po{tovanje principa participativ-
nosti, zaklju~io je Smolovi}.

Predstavnik Ministarstva jav-
ne uprave Senad Crnovr{anin re-
kao je da je Vlada Crne Gore defi-
nisala borbu protiv korupcije kao
javni, odnosno op{ti interes, {to je
i obaveza u procesu pridru`ivanja
EU. Generalni sekretar Zajednice

op{tina Crne Gore Refik Bojad`i},
rekao je da su transparentnost ra-
da organa lokalne uprave i javnih
slu`bi i uklju~ivanje gra|ana u
proces odlu~ivanja u lokalnoj za-
jednici klju~ni  preduslovi za stva-
ranje pozitivne atmosfere i i za
gradnju povjerenja gra|ana u rad
organa i slu`bi i pouzdana brana
od pojave korupcije i koruptivnog
pona{anja. Predstavnik Centra
bezbjednosti Bijelo Polje Milanko
Cakovi} kazao je da policija u
kontinuitetu radi na borbi protiv
korupcije, da su otvoren sistem i
da se korupcija mo`e prijaviti na
vi{e na~ina. C. D.

Skup{tina MOSI podr`ala kandidaturu op{tine Nova Varo{ 

Doma}in 2020. godine 

Skup{tina MOSI u Sokocu 

Vlada [vajcarske poma`e projekat  novovaro{ke uprave 

Tehni~ka podr{ka za op{tinu i udru`enja

Projekat ima 
za cilj da unapredi 

propise o finansiranju 
organizacija civilnog 
sektora kako bi se {to 

preciznije definisao javni 
interes programa 
sufinansiranih iz 

op{tinske kase

Rasprava o prevenciji  korupcije na lokalu u Bijelom Polju 

Op{tine bitna adresa 



Novi Pazar - Ni najpedantniji stati-
sti~ari ne bi uspeli da do|u do podatka
koliko je u ovom veku velikih ko{arka-
{kih centara nestalo sa scene, jo{ te`e
bi se do{lo do broja {kola ko{arke koje
su u tom periodu nastale. Ono {to je la-
ko utvrditi je da su samo retki novona-
stali klubovi pored mla|ih kategorija u
svoj program uvrstili i seniorski tim, a
dobro je poznato {ta je sve potrebno da
bi on opstao ukoliko nije u rukama bo-
gatog magnata ili se bud`etski finansi-
ra. Bra}a Uro{ i Veljko Petrovi} dugo-
godi{nji biv{i igra~i OKK Novi Pazar u
tre}oj godini postojanja Starog Rasa
(osnovan 2011. godine) formiraju se-
niorski sastav, koji uz kadetski, pionir-
ski, dve selekcije mla|ih pionira i tri
{kole ko{arke ~ine ovaj moderan ko-
{arka{ki klub.

Seniorski tim takmi~i se u Drugoj
mu{koj regionalnoj ligi - Zapad 2. U
tre}oj i najneuspe{nijoj sezoni nalaze se
na poslednjem mestu bez ijedne pobe-
de (dosada{nji plasmani peto i {esto
mesto), ali tabeli u klubu nikada nije

pridavana bitnost, jer prvi tim Starog
Rasa i postoji zbog ko{arka{ke budu}-
nosti igra~a. Uro{ Petrovi} (32) kao tre-
ner vodi A, kadetski i pionirski sastav i
za trenutne rezultate najboljeg sastava
ima veoma racionalno obja{njenje.

- Ubedljivo smo najmla|i seniorski
tim, ne u ligi, nego u ~itavoj dr`avi. Pro-
sek godina je 17,5. Jedini smo klub u re-
gionu u kojem mlad i talentovan ko{ar-
ka{ ako vredi odmah dobija {ansu. Kri-
terijum svih kriterijuma za dolazak u
na{e redove je ljudski i ko{arka{ki kva-
litet. Zato u Stari Ras rado sti`u najta-
lentovaniji igra~i iz svih obli`njih gra-
dova. U prvom timu su bra}a iz Prije-
polja, Anes (15-205 cm) i Ersan Smai-
lovi} (16-200), Sreten Radonji} iz Ra{ke
(15-205), momci iz Tutina Omer Der-
demez (15-197) i D`enis Buli} (19-
202), iz OKK Novi Pazar tu su D`enan
[a}irovi} (21) i Almedin Berberi{tanin,
kao i na{i igra~i Veljko \urovi} (15),
\or|e Pantovi} (16), Saladin Biberovi},
Omer Lekovi}, Milo{ Mili}, Aleksa Po-
povi}, Predrag Stankovi} i kapiten i
najstariji me|u njima Vladan Pantovi},
ujedno i sportski direktor kluba i jedna
od va`nijih karika Starog Rasa, ka`e Pe-

trovi}. Prema njegovim re~ima, za mla-
dog igra~a najve}a nagrada je da igra 25
- 30 minutu, dvaput nedeljno, po{to ve-
}ina ko{arka{a prve ekipe nosi i dres

kadetskog tima u Ra{ko - kosovsko -
metohijskoj ligi KSS u kojoj ubedljivo
dr`e ~elo tabele sa svih osam pobeda i
ko{ razlikom plus 200. 

- Sve ekipe mla|ih kategorija prve
su u svojim ligama na kraju polusezo-
ne i to bez poraza. Kad govorimo o pr-
vom timu tek idu}e godine zna}emo
{ta smo radili ove sezone. Ne tra`imo

nikakvo opravdanje, ali na 11 utakmi-
ca u {est smo u nekim periodima ima-
li prednost 10 i 15 poena, a samo zbog
neiskustva nismo osvajali bodove. Ni-
je ni lako, obzirom da su nam rivali ve-
}inom gradski, stabilni klubovi, poput
Svilajnca, Despotovca, ili klubova iz
Petrovca na Mlavi, Vrnja~ke Banje i
Ra{ke. Rezultati nikad nisu uticali na
pose}enost u na{em domu (sala O[
,,Me{a Selimovi}“) gde svakoj utakmi-
ci prisustvuje 300 gledalaca - na ovaj
na~in skenira svoj tim Petrovi}.

Kao biv{eg igra~a OKK Novi Pazar
Uro{a Petrovi}a (32) raduje izvanredan
start gradskog kluba u debitantskoj se-
zoni KLS, ali na taj uspeh gleda i malo

{ire. „Skok koji je napravio u prvoliga-
{koj konkurenciji done}e lokalnoj ko-
{arci jo{ ve}u popularnost me|u naj-
mla|ima. Svi klubovi i {kole ko{arke u
gradu mogu da o~ekuju priliv novih
klinaca. [to se na{e saradnje ti~e, ona je
konstantna. Svake godine od OKK No-
vog Pazara dobijamo jednog do dvoji-
ce igra~a, ove sezone to je Dino Berbe-

ri{tanin. Igra~ koji u sada{njem sasta-
vu Novog Pazara od svih doma}ih igra-
~a ima najozbiljniju minuta`u, Tarik
Brun~evi} dve sezone je proveo u na-
{em klubu“, dodaje Petrovi}.

Stari Ras od nastanka veliku pa-
`nju posve}uje negovanju odnosa sa
renomiranim klubovima u zemlji i
zna~ajnim ko{arka{kim i trenerskim
imenima. „Nedavno nas je posetio le-
gendarni Vlado \urovi}, tada u svoj-
stvu predsednika OKK Beograda. Pri-
jatno se iznenadio kada je video ka-
kvim igra~kim resursima raspola`e-
mo. Iskoristili smo priliku da u vreme
priprema mla|ih kategorija OKK Be-
ograda na Kopaoniku odigramo i pri-
jateljsku utakmicu u kojoj su na{i ka-
deti slavili pobedu od 30 poena razli-
ke. U stalnom smo kontaktu sa neka-
da{njim trenerom Sloge i Partizana
Milovanom Kimeom Bogojevi}em,
Dejan Toma{evi} je posredovao da
preko KSS dobijemo na poklon opre-
mu i lopte“, sa zadovoljstvom Petro-
vi} isti~e prijatelje kluba.

Mla|i od bra}e Petrovi}, Veljko (28)
radi sa dve selekcije mla|ih pionira i tri
najmla|ih ko{arka{a. „Ra~unaju}i sve
selekcije u klubu trenira 250 igra~a.
Radi se naporno i dvaput dnevno, {to
je jedinstven slu~aj na nivou grada. Re-
dovno organizujemo kampove za na{e
ko{arka{e. U svakoj od kategorija iz-
dvajaju se dvojica - trojica ko{arka{a za
koje sam siguran da }e presko~iti sve
prepreke i ostvariti se kao igra~i. Pobe-
dili smo kraljeva~ku Slogu, a svi koji
prate ko{arku znaju {ta zna~i taj klub u
doma}im okvirima, i to na njihovom
terenu sa 24 poena razlike. To je rezul-
tat generacije 2006/07 u kojoj je kapi-

ten Uro{ Slavkovi}, ove godine drugo-
plasirani na {ahovskom {ampionatu
Srbije u konkurenciji do 12 godina.
U~esnici smo brojnih turnira {irom ze-
mlje i pobednici na nekim presti`nim,
poput onog u Po`egi pro{le godine, na
kojem su nastupili Borac, Mladost i
klubovi iz Turske“, s ponosom isti~e
Veljko Petrovi}.
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SPORT

Prvoslav Le{evi}

Bra}a Uro{ i Veljko Petrovi} stvaraju moderan klub

Mladost Starog Rasa

BOLJI OD MOKRE GORE
Novi Pazar – Rukometa{i Novog Paza-

ra pobedili su na doma}em terenu ekipu
Mokre Gore iz Zubinog Potoka sa 32:20, u
12. kolu Superlige.  Doma}ina su predvodi-
li Stefan [aponji} sa sedam golova, najbo-
lji igra~ susreta Zlatko Raki}, Armin Kaltak i
Savo Slavuljica sa po pet, te Boris Radivoje-
vi} sa ~etiri pogotka. Najefikasniji kod Mo-
kre Gore bili su petostruki strelci Bogdan
Utvi} i Veljko Davidovi}. Pazarci su tre}i na
tabeli sa 16 bodova, dok je tim iz Zubinog
Potoka na 10. mestu i ima 10 bodova.

BEZ POMAKA 
Novi Pazar - Ni 12. superliga{ko kolo

nije donelo pomak po pitanju igre i rezultata

odbojka{a Novog Pazara, u Subotici - Spar-
tak : Novi Pazar 3:0 (25:20, 25:23, 25:14).
Kod gostiju partiju malo iznad proseka dali
su Polomac i Radosavljevi} (po 12 poena).

LIDERI KLS, „SME[I“ SE KUP 
Novi Pazar - Ko{arka{i Novog Pazara

ostaju lideri KLS. Pred ispunjenim kapacite-
tom ,,Pendika“ (1.600) u 12. kolu pobe|en
je OKK Beograd 104:79 (33:25, 27:21, 27:15,
17:18). Doma}i sastav do pobede su vodili
Krsti} (22 poena), Ne{ovi} (21) i Had`ifejzo-
vi} (20). I ne samo to, pobedom nad Kolu-
barom u Lazarevcu 94:83 (26:13, 30:19,
18:31, 20:20), Novi Pazar se primakao zavr-
{nom turniru Kupa Radivoja Kora}a. Za taj
podvig potrebna je jo{ samo jedna pobeda. 

NOVI PORAZ
Novi Pazar - Odli~no izdanje u prvom

poluvremenu nije bilo dovoljno da se iz-
begne novi poraz fudbalera Novog Pazara.
Na Gradskom stadionu u 22. kolu Prve lige
Budu}nost iz Dobanovaca slavila je sa 2:1
(Mavri} u 58 - Peralovi} u 29. i Jeli~i} u
90+3). Za utehu ostaje da je ekipa posle
912 minuta najzad postigla gol.

D@EJLAN TOSKI] NAJBOLJI 
NA TURNIRU U KRAGUJEVCU

Novi Pazar - Najbolji bokser Memori-
jala ,,Dragoslav Jakovljevi} - Babea“ u Kra-
gujevcu je D`ejlan Toski} iz BK Novi Pazara.
On je nastupio u konkurenciji mladih (17-
18 godina). 
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A Bibi} „bronzani“ u Tilburgu

Zna~aj marketinga 
Marketing je segment kojem se u klubu daje zna~aj ni{ta manji od de{avanja

na terenu. Taj deo posla obavlja Veljko. „Redizajnirali smo sajt koji za tri meseca
ima preko 30.000 pregleda. Tu se mogu prona}i izve{taji sa utakmica svih na{ih
ekipa, kao i druge zanimljivosti vezane za klub. Aktivni smo i na na{im Fejsbuk i In-
stagram stranicama“, obja{njava nam. 

Tutin i inostranstvo 
Najbolju saradnju Stari Ras ostvaruje sa KK Tutin koji vodi njihov veliki prijatelj

Izudin Kajevi}. Kako Tutin jo{ uvek nema seniorski sastav kad kadeti tog kluba pre-
rastu svoj uzrast uglavnom prelaze u Stari Ras. Ina~e, dva igra~a Starog Rasa ve}
su u inostranstvu, centar Du{an Bo`ovi} je iz San Severa pre{ao u redove italijan-
skog prvoliga{a i u~esnika Evrokupa, ekipu Bre{e, a Tarik Hajrovi} nastupa u dru-
goliga{kom italijanskom klubu Latina basket.

Ko{arka{ki entuzijasti: 
Bra}a Uro{ i Veljko Petrovi}

Ubedljivo najmla|i seniorski tim u ~itavoj dr`avi: Stari Ras
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Novi Pazar - Velika trka kojom je
19-godi{nji Novopazarac Elzan Bibi}
na briljantan na~in zavr{io juniorsku
karijeru vi|ena je na Krosu Evrope u
Tilburgu. Do poslednjeg kruga jurio
je zlatnu medalju sa dvostrukim se-
niorskim prvakom Evrope na otvo-
renom iz Berlina ove godine Jako-
bom Ingebrigtsenom i [pancem
Umaisom. Kako je ve}i deo trke vu-
kao kolonu forsiraju}i tempo sa
{panskim atleti~arem nije mu ostalo
dovoljno snage za zavr{ni obra~un sa
fenomenalnim Norve`aninom. 

U cilj je u{ao sa 11 sekundi zaostat-
ka iza Ingebrigtsena i dve sekunde za
osvaja~em srebra Umaisom. Posle tr-
ke po natopljenoj, blatnjavoj i klizavoj
stazi, Bibi} je bio presre}an. „Ki{a ko-
ja je tokom no}i padala u~inila je sta-
zu mnogo te`om nego {to je trebala
da bude. [panac me je iznenadio, ni-
sam ga pre starta video u borbi za me-
dalje, ali mi je mnogo pomogao da tr-
ka dobije na ̀ eljenoj brzini. Prezado-
voljan sam {to sam u jednoj fantasti~-
noj trci osvojio medalju ~ija vrednost
nema cenu“, rekao je Bibi}. P. L. 
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA NA DODATAK

SAND@AK DANAS
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs
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NOVA VARO[ - Ovih dana 
zapo~e}e novogodi{nje 
ukra{avanje ulica u Novoj 
Varo{i, a pored starog, grad }e
osvetliti i novi ukrasi, zbog 
~ega }e za ovu namenu iz 
op{tinskog bud`eta biti 
ulo`eno {estostruko vi{e para
nego lanjske zime. 
Iz gradske kase je za potrebe
ukra{avanja izdvojeno 600.000
dinara, dok }e Turisti~ka 
organizacija „Zlatar“ 
u~estvovati u ovom projektu sa
oko pola miliona dinara. 
Posao je poveren lokalnom
preduze}u „Elmond“, a prema
re~ima rukovodioca op{tinskog
Odeljenja za investicije Dejana
Grbi}a, pored gradske zone, 
ove godine }e prazni~nu 
dekoraciju dobiti i deonica puta
od naselja Milanovac do hotela
„Panorama“ na Zlataru. R. P. 

Po~inje novogodi{nje ukra{avanje Nove Varo{i 

Za dekoraciju 
1,1 milion dinara 

Bijelo Polje - Na tre}oj sjednici Skup{ti-
ne op{tine Bijelo Polje kojom je predsjeda-
vao Abaz Dizdarevi} odbornici su usvojili
svih 29 ta~aka dnevnog reda, me|u kojima
je i zavr{ni ra~un bud`eta Op{tine Bijelo
Polje za 2017. godinu. Prema zavr{nom ra-
~unu, bud`etski suficit je 389.157 evra,
ukupni prihodi i primanja su 10.842.456
evra, a rashodi 10.453.299 evra.

„Zavr{ni ra~un bud`eta realno i objek-
tivno prikazuje ostvarene prihode i reali-
zovane rashode {to potvr|uju izvje{taji o
nov~anim tokovima i eksterne revizije za-

vr{nog ra~una bud`eta op{tine za pret-
hodnu godinu“, navodi se u obrazlo`enju
podnosioca zavr{nog ra~una. Odbornici
su ponovo izabrali Marinu Petri} za glav-
nu administratorku Op{tine, usvojili stra-
te{kom plan razvoja sporta op{tine za pe-
riod 2018-2021. godinu, imenovali ruko-
vodioce niza lokalnih preduze}a i ustano-
va. Skup{tina je usvojila i zna~ajna doku-
menta, me|u kojima i Lokalni akcioni
plan za{tite biodiverziteta, odluka o pro-
gla{enju vi{e biznis zona, kao i o nov~anim
nadoknadama i zaradama lokalnih slu-

`benika i namje{tenika. Sjednicu je obilje-
`ila odluka opozicionih odbornika Demo-
kratskog fronta, Ujedinjene Crne Gore i
Demokrata da napuste raspravu zbog, ka-
ko su istakli, solidarnosti i podr{ke posla-
nicima opozicionog Demokratskog fron-
ta u republi~kom parlamentu Neboj{om
Medojevi}em i Milanom Kne`evi}em. Po
nalogu tu ìla{tva, Medojevi} je preba~en u
zatvor, a izdat je nalog za Kne`evi}evo pri-
vo|enje. Pravosudni organi Crne Gore
tra`e od njih dvojice da daju izjave u istra-
`nim procesima koje vode. C. D.

„Ubrzaj“ u
Beranama

Berane - Povodom Me-
|unarodnog dana ljudskih
prava , u Beranama je odr-
`an Festival filma o ljudskim
pravima „Ubrzaj“ na kome
su prikazana ~etiri ostvare-
nja. Festival je otvorio hrvat-
ski film „Osmi povjerenik“,
prikazan je srpski „Crna
sjenka zelene energije“ o ne-
gativnim efektima izgradnje
malih hidroelektrana u regi-
onu i ma|arski „Zaroblje-
na“, nevjerovatan film o `e-
ni robinji u srcu savremene
Evrope. Prikazan je i ~uveni
film „Unuk“ o biv{oj logora-
{ici Evi MozesKor, koja je
pre`ivjela nacisti~ke smrto-
nosne eksperimente, a 2014.
godine simboli~no je usvoji-
la unuka komandanta Au-
{vica. Festival filma o ljud-
skim pravim UBRZAJ orga-
nizovali su Centar za gra-
|ansko obrazovanje, op{tina
Berane i Centar za kulturu
Berane. C. D. 

Odbornici SO Bijelo Polje usvojili zavr{ni ra~un za 2017.

Opozicija napustila sjednicu

Petnjica - U pripremi je bud`et op{ti-
ne Petnjica za narednu godinu koji }e bi-
ti oko 1 700 000 evra. Usvajanjem novog
zakona o finansiranju lokalne uprave,
op{tina Petnjica }e imati 300 hiljada vi{e
direktnih sredstava iz dr`avne kase, od-
nosno iz Egalizacionog fonda, najavio je
Samir Agovi}, predsjednik op{tine za
portal lokalnog radija. 

- Naravno da }emo ova sredstava ko-

ristiti za nove razvojne projekte, prije
svega u oblasti unapre|enja infrastruk-
ture, opremanja komunalnog preduze}a,
Slu`be za{tite i spa{avanja. Planiramo da
uve}amo subvencije za poljoprivrednike,
za podr{ku kulturnim, sportskim i turi-
sti~kim manifestacijama kao i za podr-
{ku studentima, u~enicima i socijalno ra-
njivim kategorijama i dobrim poslovnim
inicijativama. Uporedo ~inimo napore

da osna`imo na{ fiskalni kapacitet ve-
}om podr{kom iz izvornih prihoda kroz
bolju naplatu poreza, taksa koje nam kao
lokalnoj upravi po zakonu pripadaju, do-
dao je Agovi}. Prema njegovim rije~ima,
Petnjica je zahvalna republi~koj vladi na
finansijskoj pomo}i, a lokalne vlasti
ozbiljnost dokazuju i doma}inskim od-
nosom prema bud`etskim sredstvima.

C. D.

Ulice }e dobiti sve~aniji izgled: Nova Varo{ 

Samir Agovi}, predsjednik op{tine Petnjica 

Vi{e para u bud`etu


